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Luchtverontreiniging ammoniak en corona

Concrete aanvraag Ik nam kennis van de oproep van het CDA om het functioneren van 
de ventilatiesystemen in gemeentelijke gebouwen te controleren. Ik 
ondersteun die oproep van harte. Voorkomen moet worden dat 
slechts functionerende systemen oorzaak worden van verspreiding 
van het coronavirus. In gelijke zin verzoek ik u de controle op het 
deugdelijk functioneren van luchtwassers op bedrijven, met name in 
de intensieve veehouderij, te controleren. Aanleiding gis het recent 
gepubliceerde onderzoek van de Universiteit van Birmingham. Dit 
onderzoek had ook betrekking op Midden- en Noord-Limburg. Uit het 
onderzoek blijkt dat er een verband lijkt te zijn tussen 
luchtverontreiniging en coronabesmettingen. Met name ammoniak, 
afkomstig van de veehouderij, zou daarbij een grote rol spelen.  

Ik citeer:
“Uit de mest van al deze dieren ontstaat veel ammoniak. Deze 
deeltjes vormen vaak een aanzienlijk deel van fijnstof bij 
luchtverontreiniging. Uit het Britse onderzoek blijkt dat een kleine 
toename in de lange termijn blootstelling aan vervuilende deeltjes, 
het aantal besmettingen en ziekenhuisopnames met 10 procent doet 
stijgen en het aantal doden met 15 procent.

Volgens de onderzoekers in Birmingham is ook al gebleken dat de 
verontreinigende stoffen het risico op het krijgen van infecties door 
virussen die op de luchtwegen zijn gericht, vergroten. En de 
ziekteverwekker die Covid-19 veroorzaakt, is precies zo'n virus. Een 
onderzoek van de Amerikaanse Universiteit Harvard dat eerder is 
uitgevoerd, kwam tot een overeenkomstige conclusie.”

Ik reken het tot de verantwoordelijkheid van de gemeente dat de 
regels zoals die in gemeentelijke vergunningen zijn opgenomen ook 
daadwerkelijk worden gecontroleerd op naleving. Dat geldt zeker nu 
bij onderzoek de relatie met de gezondheid telkens weer wordt 
bevestigd en alles in het werk moet worden gesteld om verspreiding 
van het coronavirus met besmettingen als gevolg te voorkomen. Het 
daadwerkelijk in gebruik hebben en het goed functioneren van 
luchtwassers is in dat verband een vereiste. 

Datum: Ambtelijk advies
Advies: 
In de gemeente Leudal liggen 60 bedrijven die onder de intensieve 
veehouderij vallen en die een luchtwasser hebben. In het 
Uitvoeringsprogramma Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving 
2020 (UP VTH 2020) is opgenomen dat dit jaar 31 van deze 60 
bedrijven worden gecontroleerd. Dat betekent dat er dit jaar 29 
bedrijven niet gecontroleerd worden aangezien niet alle bedrijven 
jaarlijks worden bezocht. Die 29 bedrijven worden in 2021 volgens 
planning weer gecontroleerd. Controles op luchtwassers vinden dus 
tweejaarlijks plaats. 

Uit de controles blijkt dat gemiddeld 60 % volgens de voorschriften 
te werken en 40 % kleine tekortkomingen heeft die vrij eenvoudig 
kunnen worden opgelost.



In 2019 is op initiatief van de Provincie Limburg en de RUD Limburg 
Noord een pilot project uitgevoerd waarbij 15 bedrijven 
onaangekondigd zijn gecontroleerd op de aanwezige luchtwassers. 
De pilot is in Nederweert uitgevoerd met ondersteuning van 
toezichthouders van o.a. Leudal. Uit de reguliere controles blijkt dat 
het naleefgedrag in Leudal ongeveer hetzelfde is als in Nederweert

Een extra controleronde dit jaar met een deelcontrole op enkel de 
luchtwassers zou betekenen dat dit 290 uur extra gaat kosten die nu 
niet zijn ingepland in het Uitvoeringsprogramma en waar geen 
financiële dekking voor is. De kosten die een dergelijke controleronde 
met zich meebrengt zijn 290 x € 80,00 = € 23.200,00. Deze 
controles kunnen als deltaverzoek worden uit gezet bij de RUD. Het is 
aan de raad om te bepalen of deze extra controleronde dient te 
worden uitgevoerd en het geld daarvoor beschikbaar te stellen.
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